



Вступая в 2025 год: Ориентир года – «Белый список» научных изданий

Наступивший 2025 год будет знаменательным для нашего журнала, ему исполняется 30 лет. За эти годы «Вестник геонаук» прошел славный путь от информационного издания, преимущественно ориентированного на внутриинститутскую жизнь, до авторитетного академического научного журнала, занимающего достойное место среди отечественных журналов. С 2010 года «Вестник геонаук» (прежнее название «Вестник Института геологии Коми НЦ УрО РАН») находится в ВАКовском списке, на данный момент по 9 специальностям.

В 2024 году «Вестник геонаук» включен в RSCI (Russian Science Citation Index). Напомню, что проект RSCI – это престижная база цитирования, совместный проект Clarivate Analytics (разработчик Web of Science) и научной электронной библиотеки (разработчик Elibrary.ru и РИНЦ). Для журнала это, несомненно, большой успех. Наш ориентир этого года – вхождение в «Белый список» Минобрнауки. Последнее становится особенно актуальным в связи с произошедшей заменой международных наукометрических показателей (Web of Science и Scopus) на отечественный рейтинг научных изданий, что важно при расчетах комплексного балла публикационной результативности (КБПР). Статьи в журналах из «Белого списка» будут иметь существенно повышенный вес.

Приятная новость этого года – статья А. В. Лютикова («Вестник геонаук», 2024, № 3) признана лучшей в Карельском научном центре РАН в номинации «Для молодых учёных в возрасте до 30 лет включительно» по направлению исследований «Науки о Земле».

Мы готовы и далее работать над повышением рейтинга журнала и совершенствованием редакционной работы.

От имени редакционного коллектива поздравляю всех с Новым годом! Пусть этот год принесет много счастья, новых открытий и радостных событий! Желаю всем здоровья, удачи, исполнения желаний! И конечно, первоклассных статей в наш журнал!

Главный редактор журнала «Вестник геонаук»
академик А. М. Асхабов

Heading into 2025: The landmark of the year – «White List» of scientific editions

The coming year 2025 will be significant for our journal, it turns 30. Over these years, «Vestnik of Geosciences» has come a long way from an information publication, mainly focused on the intra-institute life, to an authoritative academic scientific journal, occupying a worthy place among Russian journals. Since 2010, «Vestnik of Geosciences» (formerly «Vestnik of the Institute of Geology of the Komi Scientific Center of the Ural Branch of the Russian Academy of Sciences») has been on the list of the Higher Attestation Commission, currently for 9 specialties.

In 2024, Vestnik of Geosciences was included in the RSCI (Russian Science Citation Index). Let me remind that the RSCI project is a prestigious citation database, a joint project of Clarivate Analytics (Web of Science developer) and the scientific electronic library (Elibrary.ru and RSCI developer). This is undoubtedly a great success for the journal. Our target for this year is to be included in the White List of the Ministry of Education and Science. The latter is becoming especially relevant in connection with the replacement of international scientometric indicators (Web of Science and Scopus) with a domestic rating of scientific publications, which is important when calculating the Comprehensive Publication Performance Score (CPPS). Articles from the White List journals have a significantly increased significance.

Good news this year: the article by A. V. Lyutikov (Vestnik of Geosciences, 2024, No. 3) was recognized as the best at the Karelian Scientific Center of the Russian Academy of Sciences in the nomination «For young researchers aged up to 30 inclusive» in the Earth Sciences research trend.

We are ready to continue working to increase the rating of the journal by improving editorial work.

On behalf of the editorial team, I congratulate everyone on the New Year! May this year bring much happiness, new discoveries and joyful events! I wish everyone health, good luck, fulfillment of wishes! And of course, first-class articles for our journal!

Chief Editor of «Vestnik of Geosciences»
Academician A. M. Askhabov